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 قوه قضاییه آماده رفع خلاء های موجود حمایت
 از ورزشکاران است

رئیس قوه قضاییه در واکنش به درخواست برخی ورزشکاران برای ایجاد 
شعب اختصاصی برای رسیدگی به مشکلات و دعاوی حقوقی ورزشکاران 
گفت: به دعاوی حقوقی ورزشــی به صورت تخصصی رسیدگی خواهد 
شد و قوه آمادگی دارد خلاء های موجود برای حمایت حقوقی و معنوی از 
ورزشکاران را رفع کند.به گزارش اقتصادسرآمد، حجت الاسلام والمسلمین 
غلامحسین محسنی اژه ای در نشســت با قهرمانان المپیک، پارالمپیک و 
جهانی که در آســتانه روز ملی تربیت بدنی و ورزش برگزار شــد، نشاط 
را از ضروریات زندگی دانســت و با اشاره به ابراز شــادی مردم پس از 
افتخارآفرینی ورزشکاران گفت: انسان یک بار وقتی داغ بر دلش بگذارند 
اشک می ریزد و یک بار هم از فرط خوشحالی اشک شوق می ریزد و مدال 
آوران در شادی مردم شــریک هســتند.وی تصریح کرد: ارتباط ورزش 
قهرمانی با نشــاط و ســلامت روحی جامعه ارتباطی تنگاتنگ است و نه 
تنها ورزشکاری که روی سکوی قهرمانی می ایستد و خانواده و اطرافیان 
او بلکه خیل عظیمی از مردم از پیروزی یک ورزشــکار ملی خوشــحال 
می شوند. محسنی اژه ای از لزوم حمایت قضایی از ورزشکاران نیز سخن 
گفت و متذکر شــد قوه قضاییه آمادگی دارد تا خلاء های موجود در زمینه 
حمایت های معنوی و حقوقی از قهرمانان ورزشی را با ایجاد سازوکارهای 
مناسب با همکاری وزارت ورزش و خود ورزشکاران و قهرمانان رشته های 
مختلف ورزشی برطرف کند.رئیس قوه قضاییه در واکنش به درخواست 
برخی ورزشکاران برای ایجاد شعب اختصاصی برای رسیدگی به مشکلات 
و دعاوی حقوقی ورزشکاران تصریح کرد: به دعاوی حقوقی ورزشی به 
صورت تخصصی رسیدگی خواهد شد.محسنی اژه ای در این زمینه به ذکر 
نمونه ای از مشکلات مطرح شده توســط یکی از بانوان ورزشکار حاضر 
در این نشست اشاره کرد و گفت که »پیگیری حقوقی موضوعاتی، چون 
سرقت مدال ها و احکام قهرمانان ملی و ارزشگذاری این اشیاء گرانبها قطعاً 
نیازمند بررسی کارشناسی و ایجاد فرایند تخصصی است که قوه قضاییه به 

آن توجه ویژه خواهد داشت«.

عضو هیات رئیسه مجلس : 
کسانی علیه مجلس شایعه می سازند که خدای 

قراردادهای محرمانه هستند
عضو هیات رئیسه مجلس با اشاره به شــایعات مطرح شده علیه مجلس 
گفت: متأسفانه سیاســتی که در اتاق عملیات این آقایان پیگیری می شود 
یک سیاست ماکیاولیستی و دروغ ســازی است و جالب است کسانی این 
شایعات را می سازند که خودشــان خدای قراردادهای محرمانه هستند.به 
گزارش اقتصادسرآمد، حجت الاسلام علیرضا سلیمی عضو هیأت رئیسه 
مجلس، در نشســت علنی و در تذکری با اشاره به شــایعه مطرح شده از 
سوی برخی رسانه های اصلاح طلب مبنی بر »محرمانگی اموال مسئولان 
با تصمیم مجلس«، اظهار داشت: شایعه و دروغی که علیه مجلس ساختند، 
نشان می دهد یک اتاق عملیات مشترک علیه مجلس و دولت شکل گرفته 
است.وی تأکید کرد: چنین مصوبه ای در مجلس وجود نداشته اما متأسفانه 
سیاســتی که در اتاق عملیات این آقایان پیگیری می شــود یک سیاست 
ماکیاولیستی و دروغ سازی است و جالب است کســانی این شایعات را 
می سازند که خودشــان خدای قراردادهای محرمانه هستند.عضو هیأت 
رئیسه مجلس اظهار داشت: در دولت این آقایان، قراردادهای محرمانه ای 
مثل قراردادهای نفتی )IPC(، خرید هواپیما و توتال پیگیری شده است و 
حالا این شایعات را می سازند.سلیمی افزود: توصیه می کنیم مردم را جدی 

بگیرند و بدانند مردم اسیر این فضاسازی ها نمی شوند.

در خواست نماینده مردم سنندج از رئیسی
نماینده مردم ســنندج در مجلس خطاب به رئیس جمهــور گفت: باید به 
این منطقه بیایید تا ببینید صنعت در کردستان نامی بیگانه به درازای تاریخ 
دولت ها بوده و حجم بالای دست فروشــی در این اســتان، یکی دیگر از 
میراث های دولت قبل است.به گزارش اقتصادسرآمد، سید مهدی فرشادان 
در نشست علنی مجلس شورای اسلامی در نطق میان دستور خود خطاب 
به رئیس جمهور گفت: فسادستیزی، جوان گرایی و عمل گرایی از ویژگی 
های بارز شماســت لذا انتظار داریم، کردها را از حاشیه به متن آورده و از 
پشت صحنه به روی صحنه سیاسی آورده و از سایه بی عدالتی دولت های 
گذشته به زیر آفتاب عدالت دولت خود فراخوانده و امید دهید؛ کردها را 
با سیاست آشــتی داده و نخبگان ما را شریک سیاســی خود کنید تا یاران 
وفادارتان بیشتر شود.نماینده مردم سنندج و دیواندره و کامیاران در مجلس 
شورای اسلامی در ادامه با بیان اینکه کردها را به بدنه قدرت دعوت کرده 
تا تفسیرهای غلط نقش بر آب شود، گفت: کردها را با کولبری عجین کرده 
اند لذا شما کردها را قوی کنید تا شعار ایران قوی پیاده شود؛ کردها را منتظر 
نگاه داشته اند پس شما کردها را مطمئن کنید.وی ضمن دعوت از رئیسی 
برای سفر به کردستان برای آشــنایی با کمبودها، نواقص و حجم بیکاری 
جوانان کرد، عنوان کرد: وی باید از نزدیک مشکل آب شرب سنندج را دیده 
و حل معضل آن را به وزارت نیرو بسپارند و ببینند کردستان 8 درصد آب 
های کشور را داشته و حوزه آبریز 5 استان است اما مردم نجیب استان با دبه 

به دنبال آب آشامیدنی سالم، زلال و بدون بو هستند.

درخواست عربستان از ایران برای میانجی گری در یمن
عربســتان خواهان میانجی گری ایران برای متقاعد کردن انصارالله شد.به 
گزارش اقتصادســرآمد، منابع عراقی اعلام کردند که عربســتان خواهان 
میانجیگــری ایران بــرای متقاعد کــردن انصارالله بــرای متوقف کردن 
پیشرفت های نظامی خود در استان مأرب شــده است.منابع عراقی مطلع 
از نتایــج دیدارهای ایران و عربســتان گفتند: هیات ســعودی از همتای 
ایرانی خود خواســت تا برای جلوگیری از پیشــروی انصارالله در مأرب 
میانجی گری کنند.این منابع اعلام کردند که هیات ایرانی قول داده اســت 
که این درخواســت را به وزارت خارجه ایران منتقل کرده و در مورد آن با 

رهبران دیپلماتیک در این کشور گفت وگو کنند.

سلیقه برخی این است که به بانوان گواهینامه ندهند
رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی تهران بزرگ، در ارتباط با شرط صدور 
گواهینامه موتورسیکلت برای بانوان و دیگر مســائل رانندگی با وسایل 
نقلیه، توضیحاتی ارائه داد.به گزارش اقتصادسرآمد، سردار محمد حسین 
حمیدی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه چرا نیروی انتظامی برای بانوان 
گواهینامه موتورسیکلت صادر نمی کند، اظهار کرد: برای ما زن و مرد فرقی 
نمی کند، ما طبق قانون رفتار می کنیم و ســلیقه شــخصی را در کار دخیل 
نمی کنیم. وی افزود: برخی سلیقه شان است، ســلیقه خیلی ها این است 
که گواهینامه ندهند در سوی دیگر ســلیقه خیلی ها هم اینگونه است که 
می گویند گواهینامه بدهید. ما می گوئیم هر چیز که قانون تکلیف کرد اجرا 
می کنیم.رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی تهران بزرگ گفت: در حال حاضر 
قانون این اجازه را به ما نداده است که بتوانیم برای بانوان گواهینامه صادر 
کنیم. هر وقت ضرورت ایجاب کرد که برای بانوان گواهینامه صادر شود 
و این موضوع از سوی جامعه نخبگانی ما به مجلس رفت و در قالب قانون 
مورد تصویب قرار گرفت و این قانون از سوی دستگاه های ذی ربط مورد 
تأیید قرار گرفت ما اقدام به صدور گواهینامه خواهیم کرد.سردار حمیدی 
ادامه داد: پلیس به صورت شفاف اعلام کرده و موضوعات مرتبط با آن را 
هم هیچ گونه کتمانی هم نکرده است. ما می گوئیم هر چه قانون می گوید. 
یک گروهی می گویند گواهینامه به بچه ها هم بدهید. چه ۱8 ســال، حتی 
۱5 سال هم می شود گواهینامه داد. می گویند بچه من خیلی می فهمد و ما 
هم می گوئیم برو قانون آن را درست کند.رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی 
تهران بزرگ گفت: خیلی ها هم هستند ممکن است سن شأن خیلی بالاتر 
باشد و ما تشخیص می دهیم این فرد نمی تواند گواهینامه بگیرد ولی قانون 
 هست و باید به آن گواهینامه داد و به آن می گوئیم برو دوره ات را بگذران و

 گواهینامه بدهیم

 کم کاری؛ توصیف دیوان محاسبات
 از عملکرد سال گذشته سازمان مالیاتی

گزارش تفریغ بودجه ۹۹ نشــان می دهد، ســازمان امور 
مالیاتی در بسیاری از وظایف خود مانند وصول مطالبات 
مالیاتی، اجرای مالیات بر دارایی ســرمایه و اجرای پایانه 

فروشگاهی عملکرد قابل قبولی نداشته است.
به گزارش اقتصادســرآمد، مدتی قبل دیوان محاســبات 
کشور در اقدامی پیش از موعد، گزارش تفریغ بودجه سال 
۹۹ را منتشر کرد. هدف از تدوین این گزارش که بر عهده 
دیوان محاسبات گذاشته شده است، ارزیابی میزان پایبندی 
دستگاه ها به بودجه ســال مربوطه است. در این گزارش، 
نکات بســیار مهمی از عملکرد بودجه ای ســازمان ها و 
نهادهای مختلف به چشــم می خورد. سازمان مالیاتی نیز 
یکی از نهادهایی است که عملکرد آن در خصوص دخل 
و خرج بودجه ای خود در گزارش تفریغ بودجه ۹۹ مورد 
بررسی قرار گرفته است. چرا که درآمدهای مالیاتی، یکی 
از ارکان مهم درآمدهای دولت بوده که همیشه تأثیرگذاری 

بسیاری در بهبود وضعیت کسری بودجه داشته است.
برای نمونه، ماه گذشته سید احسان خاندوزی وزیر اقتصاد، 
در صفحه شــخصی خود در فضای مجازی اعلام کرد که 
پرداخت حقوق شــهریور ماه بدون یک ریال استقراض 
از بانک مرکزی پرداخت شده اســت که این اتفاق از نظر 
کارشناسان پسندیده و مورد تحسین یاد شد. اما نکته قابل 
توجه در این امر، علت افزایش درآمدهای دولت بوده که از 
استقراض از بانک مرکزی جلوگیری کرده است. به عقیده 
صاحب نظران، آنچه که در شــهریور ماه موجب افزایش 
درآمدهای دولت شده، وصول میزان قابل توجه درآمدهای 
مالیاتی است. چرا که معمولاً هرساله در ماه مرداد و شهریور 
بخش خوبی از درآمدهای مالیاتی وصول می شــود. لذا با 
همین موضوع می توان به اهمیــت درآمدهای مالیاتی در 

اقتصاد کشور پی برد.
یکی از نکات مهمی که در گزارش تفریــغ بودجه به آن 
پرداخته شده، تعیین تکلیف مطالبات وصول نشده است. 
مطابق بند )ط( تبصره ۶ قانون بودجه، سازمان امور مالیاتی 
مکلف بوده است در سال ۱۳۹۹، نسبت به تعیین تکلیف 
مطالبات مالیاتی دولت از اشــخاص حقیقی و حقوقی تا 
پایان ســال ۱۳۹۹ اقدام و حداقل % ۳۰ ایــن مطالبات را 
وصول و به حســاب خزانه داری کل کشــور واریز کند. 
همچنین بانک ها و مؤسسات مالی در صورت عدم رعایت 
تکالیف فوق علاوه بر جریمه های مذکور در قانون مالیاتی، 
مشمول دو درصد جریمه بر اساس حجم سپرده اشخاص 

نزد بانک در هر سال خواهند شد.
در نســخه تکمیلی قانون پایانه های فروشگاهی و سامانه 
مودیان، ضمانت های اجرایی برای شکل گیری کامل نظام 

پایانه های فروشگاهی دیده شده است
نتایج بررســی های دیوان محاســبات بیانگر آن اســت 
که از دویســت و ســیزده هزار و هفتصد و ســه میلیارد 
)۲۱۳.۷۰۳.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰( تومــان مطالبــات مذکور، 
حدود % 5 مطالبات، معادل ده هزار و هشتصد و شصت و 
هفت میلیارد )۱۰.8۶۷.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰( تومان آن وصول 
و به حساب خزانه داری کل کشور واریز شده است. این 
کم کاری سازمان مالیاتی، در حالی اســت که با توجه به 
کاهش درآمدهای نفتی و ایجاد کســری بودجه شــدید، 
بودجه کشور به تزریق هرچه بیشتر این درآمدها نیاز دارد.
لذا در این خصوص، عملکرد سازمان امور مالیاتی در انجام 
وظایف سپرده شــده، به هیچ وجه قابل قبول نبوده و لازم 
است با ایجاد ســازوکارهای واقع بینانه به وصول بیشتر 

مالیات کمک شود.
از دیگر نکات مهمی که گزارش تفریغ بودجه نکات مهمی 
در خصوص آن بیان می کند، اجرای مالیات بر دارایی های 
لوکس اســت. این قانون از مدت ها قبل در قوانین بودجه 
۹۹ و ۱۴۰۰ مطرح و قبل اجرا دانســته شده بود اما در مهر 
ماه سال گذشته و پس از یک و نیم سال انتظار، معاون اول 
دولت ســیزدهم ای ین نامه اجرایی قانون مذکور را ابلاغ 
کرده اســت.تا زمانی که تراکنش هــای بانکی افراد رصد 
سیستماتیک نشود و افراد راه های فرار کم یا بدون هزینه 
داشته باشند، از شفاف شدن اجتناب می کنندبر اساس بند 
)ت( تبصــره ۶ قانون بودجه، در ســال ۱۳۹۹ واحدهای 
مســکونی با ارزش روز ده میلیارد )۱۰.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰( 
تومان و بیشــتر و انــواع خودروهای ســواری و وانت 
دوکابین موجود در کشــور با ارزش روز هفتصد میلیون 
)۷۰۰.۰۰۰.۰۰۰( تومان و بیشتر، مشمول مالیات بر دارایی 
سالانه می شوند. اما در این سال علیرغم پیش بینی مبلغ یک 
هزار و ششــصد میلیارد )۱.۶۰۰.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰( تومان 
وصول درآمد از این محل، به علت عدم تصویب آئین نامه 

اجرایی مربوط، هیچ گونه مالیاتی دریافت نشده است.
به عقیده کارشناســان، اجرایی نشدن این قانون و موکول 
شدنش به مهرماه ســال جاری، به دلیل کم کاری سازمان 
مالیاتی در تصویب آئین نامه بوده اســت. البته بهانه هایی 
مانند سختی سنجش قیمت املاک و خودروها و مقاومت 
اجتماعی نیز وجود دارد که قابل قبول به نظر نمی رســند. 
نکته مهم دیگر نیز این اســت که ســازمان مالیاتی انتظار 
کسب درآمد آن چنانی از این محل ندارد و همین موضوع، 
انگیزه سازمان را با توجه به احتمال هزینه نامتناسب وصول 
این مالیات کم می کند.بر اســاس بنــد )ز( تبصره ۶، کلیه 
صاحبان حِرف و مشاغل پزشکی، پیراپزشکی، داروسازی 
و دامپزشکی که مجوز فعالیت آنها توسط وزارت بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی، ســازمان نظام پزشکی ایران و 
سازمان دامپزشــکی ایران صادر می شود و کلیه اشخاص 
شاغل در کسب و کارهای حقوقی اعم از وکالت و مشاوره 
حقوقی و خانواده، مکلف بوده اند از ابتدای سال ۱۳۹۹ از 
پایانه فروشگاهی استفاده کنند. نتایج گزارش تفریغ بودجه 
بیانگر آن است که از تعداد ۱55 هزار و 5۷۲ نفر مشمولین 
شناسایی شده، صرفاً تعداد 5۴ هزار و ۴۹۰ نفر، معادل ۳5 
% مشمولین در ســامانه مالیاتی ثبت نام نموده اند. لازم به 
توضیح اســت که حتی انجام ثبت نام مذکور نیز به منزله 
استفاده از پایانه های فروشگاهی نیست.آیین نامه اجرایی 
قانون مالیات بر دارایی های لوکس در مهر ماه سال گذشته 
و پس از یک و نیم ســال انتظار، توسط معاون اول دولت 

سیزدهم ابلاغ شد.مهر

اقتصاد جامعه

اصلاح ایرادات شورای نگهبان به طرح نحوه انتصاب افراد در مشاغل حساس
سخنگوی کمیسیون اجتماعی مجلس گفت: ایرادات شورای نگهبان به طرح نحوه انتصاب افراد در مشاغل حساس با حضور نمایندگان سازمان اطلاعات سپاه، وزارت اطلاعات 
و... مورد بحث و بررسی قرار گرفت و اصلاح شد.به گزارش اقتصادسرآمد،مجید انصاری نماینده مردم ممسنی در مجلس شورای با اشاره به نشست کمیسیون اجتماعی مجلس 

گفت: در جلسه امروز طرح نحوه انتصاب افراد در مشاغل حساس اعاده شده از سوی شورای نگهبان مورد بحث و بررسی قرار گرفت.
وی افزود: در این جلسه که با حضور نمایندگان سازمان اطلاعات سپاه، وزارت اطلاعات، ســازمان امور اداری و استخدامی و... برگزار شد، ایرادات شورای نگهبان بیش از دو 
ساعت مورد بررسی قرار گرفت و اصلاح شد. وی اظهار داشت: ایرادات وارده بیشتر در مورد تعریف دقیق از مشاغل حساس، شرایط افراد و نحوه گرفتن استعلامات در مورد 

افراد و... بود که در جلسه کمیسیون اصلاح شد.

گزارش

گروه سیاست - علیرضا سلیمی، عضو 
هیات رئیســه مجلس با اشاره به نشست 
غیرعلنی امروز یکشنبه ۲5 مهرماه مجلس 
که وزیر امــور خارجه در آن حضور داشــت، اظهار 
داشــت: امیرعبداللهیان درباره مذاکرات هسته ای به 
صراحت اعلام کرد که سیاســت جمهوری اسلامی 
اقدام در برابر اقــدام و عمل در برابر عمل اســت و 
آمریکایی ها باید حسن نیت و صداقت خود را نشان 
دهند.وی اظهار داشت: امیرعبداللهیان درباره مذاکرات 
هسته ای به صراحت اعلام کرد که سیاست جمهوری 
اســلامی اقدام در برابر اقدام و عمــل در برابر عمل 
است و آمریکایی ها باید حسن نیت و صداقت خود 
را نشان دهند.به گفته ســلیمی، امیر عبداللهیان تاکید 
کرد: ایالات متحده حتما بایســتی اقــدام جدی قبل 
از مذاکره را انجــام دهند، ضمن اینکــه بنای تهران 
آن اســت که مذاکره را از زمانی که ترامپ از برجام 
خارج شد، دنبال کنند نه موارد دیگر را.سلیمی که با 
فارس گفت و گو می کرد، از قول وزیر امور خارجه 
در این نشست اعلام کرد که جمهوری اسلامی مسیر 
مذاکرات هســته ای را از مســیر اقتصاد کشور جدا 
خواهد کرد و به هیچ وجه اقتصاد را شرطی نخواهیم 
کرد، ضمن اینکه دولت سیزدهم اقتصاد پایدار را فارغ 
از مسائل مرتبط با مذاکرات هسته ای پیگیری خواهد 
کرد.عضو هیات رئیســه مجلس تصریح کرد: آقای 
امیرعبداللهیان در مورد نوع تعامل جمهوری اسلامی 
با آژانس بین المللی انرژی اتمی هم اعلام کرد که ما 
به قانون اقدام راهبردی برای لغو تحریم ها و صیانت 
از حقوق ملت ایران که در مجلس یازدهم به تصویب 
رسیده است عمل خواهیم کرد، ضمن اینکه وزیر امور 
خارجه این قانون را قابل فهم برای طرف های مقابل 
دانســت که پیام های خاصــی دارد. همچنین رئیس 
دستگاه دیپلماســی از مجلس یازدهم برای تصویب 
قانون اقدام راهبردی برای لغو تحریم ها تشکر کرد و 
گفت که این قانون دست مذاکره کنندگان را باز کرده 
و برای طرف مقابل بســیار قابل فهم است.ســلیمی 
درباره نظر وزیر امور خارجه در خصوص تحولات 
افغانستان هم گفت: رئیس دستگاه دیپلماسی در این 
باره اعلام کرد که تهران تحولات افغانستان را به دقت 

رصد خواهد کرد، ولی آنچه برای جمهوری اسلامی 
مهم است، مردم افغانستان هستند و رفتار طالبان و نه 
شعارهای آنان محور تصمیمات برای تهران است.وی 
ادامه داد: وزیر امور خارجه در باره اقدامات باکو هم 
خاطرنشان کرد که جمهوری آذربایجان باید دقت کند 
که اسیر چنگال ترفند صهیونیست ها نشود و الهام علی 
اف هم می بایســت مراقبت کند که در تور گروه های 
تروریستی و یا نقشه پیچیده آمریکایی ها قرار نگیرد؛ 
چراکه ثبات منطقه برای جمهوری اسلامی از اهمیت 
بالایی برخوردار است؛  چراکه تهران اجازه تغییر نقشه 

ژئوپلتیکی منطقه را نخواهد داد.
آغاز مذاکرات احیای برجام از هفته جاری

بهروز محبی نجم آبادی نماینده مجلس، در حاشــیه 
جلسه غیرعلنی با وزیر امور خارجه ضمن بیان تاثیر 
قانون اقدام راهبردی لغو تحریم ها، از آغاز مذاکرات 
در هفته جاری خبر داده است .وی در توییتر نوشت: 
به اذعان وزیر امور خارجه کشــورمان، قانون اقدام 
راهبردی لغو تحریمها مورد توجه خاص کشورهای 
موثر جهان قرار گرفته اســت. همه پیامی روشــن و 
جدی را دریافت کرده اند. دولت با این ابزار قدرتمند 
مذاکرات را هفته جاری آغاز خواهد کرد.ســیدنظام 

الدین موســوی ســخنگوی هیئت رئیسه مجلس با 
حضور در جمع خبرنگاران و  درباره جلسه غیرعلنی 
نمایندگان با حضور وزیر امور خارجه، گفت : با توجه 
به اتفاقات غرب آسیا و محیط پیرامونی کشورمان و 
تحولات اطراف مرزها، اهمیت موضوع و لزوم ارائه 
تحلیل کلی راجــع به سیاســت خارجی جمهوری 
اســلامی ایران و اقدامات صورت گرفته، دعوتی از 
وزیر امور خارجه برای حضــور در جمع نمایندگان 
صورت گرفت.وی افزود: انتخابات پارلمانی عراق 
که در تشــکیل دولت جدید این کشــور تاثیرگذار 
اســت، تغییر حاکمیت در افغانستان، اتفاقات لبنان و 
سوریه و راهبردهای آمریکا و رژیم صهیونیستی در 
منطقه و همچنین اتفاقات شمال غرب کشور، دغدغه 
نمایندگان بود که با حسین امیرعبداللهیان وزیر امور 
خارجه مطرح شــد که وی نیز توضیحات خود را در 

این خصوص ارائه کرد.
نماینده تهران در مجلس  بااشــاره به تحولات کشور 
آذربایجان گفت: تحولات شــمال غرب و شــکل 
گیری تهدید احتمالی در مرزهای این بخش از کشور 
و راهبردهای آمریکا و رژیم صهیونیســتی، از دیگر 
موضوعاتی بود که وزیر امــور خارجه درخصوص 

آنها توضیحاتی ارائه کرد. همچنین اقدامات دستگاه 
دیپلماسی در هماهنگی با سایر دستگاه ها و نهادهای 

ذی ربط در این خصوص به اطلاع نمایندگان رسید.
سخنگوی هیئت رئیســه مجلس ادامه داد: کشورمان 
این تحولات را به طور کامل رصد می کند و مواضع 
جمهوری اسلامی در این خصوص کاملا روشن است 
و اجازه نمی دهد که دشــمنان منافع کشورمان را به 
هیچ وجه تهدید کنند. ما معتقدیم آنچه که می تواند 
ثبات و آرامش را به منطقــه بازگرداند، عدم مداخله 
دشمنان و نیروهای فرامنطقه ای است.وی تاکید کرد: 
روابط ما با همسایگان براساس تعامل و احترام است، 
اما ما به هیچ وجه مداخله ســایرین را نمی پذیریم و 
خطوط قرمز جمهوری اســلامی ایران در مورد مرز 
کاملا روشــن اســت و اقدامات صورت گرفته در 
حوزه نظامی نظیر رزمایش ها امنیتی و دیپلماسی به 
صورت مرتب در حال انجام است.موسوی تصریح 
کرد: موضوع دیپلماســی اقتصادی و توسعه تجارت 
با همســایگان موضوع دیگری بود کــه مورد تاکید 
مجلس و نمایندگان قرار داشت و وزیر امور خارجه 
توضیحاتی در این خصوص ارائه کرد و این خبر را نیز 
داد که به زودی ۳5 رایزن بازرگانی با همکاری دستگاه 
های ذی ربط معرفی و برای فعال شــدن دیپلماسی 
اقتصادی جمهوری اسلامی با همسایگان و کشورهای 
آمریکای لاتین وارد عرصه خواهند شد و مجلس نیز 

این موضوع را با جدیت دنبال خواهد کرد.
وی در بخش دیگری از ســخنان خود با اشــاره به 
اظهارات وزیــر امور خارجه در نشســت غیرعلنی 
امروز مجلس تاکید کرد: درخصوص مسئله هسته ای 
راهبردهای مختلفی تاکنون توسط جمهوری اسلامی 
ایران دنبال شده، ابتدا ما از طریق ۳ کشور اروپایی به 
عنوان کشورهای واسط این مسیر را پیش بردیم، سپس 
با گروه ۱+5 وارد گفت و گو شدیم که منجر به توافق 
برنامه جامع اقدام راهبردی شد و حالا اینکه ما در دور 
جدید مذاکرات چه مدلی را برگزینیم نیازمند بررسی 
و اعتبارسنجی مسیر گذشته اســت تا بهترین مدل با 
همکاری دستگاه های ذی ربط از جمله شورای عالی 
امنیت ملی و براساس سیاست های ابلاغی مقام معظم 

رهبری، انتخاب شود.

روایت نمایندگان از اظهارات امیرعبداللهیان در جلسه غیرعلنی مجلس:

مذاکره را باید از زمانی که ترامپ از برجام خارج شد، دنبال کنیم

برگزیده

وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی با بیان اینکه 
هنوز بابت کرونا و پیک ششم خاطرمان آسوده نیست، 
گفت: اکنون سرعت واکسیناســیون در ایران از نظر 

نمایندگان سازمان جهانی بهداشت تحسین برانگیز است!
به گزارش اقتصادسرآمد، بهرام عین اللهی، در جلسه شورای عالی 
نظام پرستاری که با حضور رئیس سازمان نظام پرستاری، معاون 
پرستاری وزارت بهداشت و مدیران پرستاری برگزار شد، با اشاره 
به ســفر کاری روز گذشــته به قم و دیدار با علما و مراجع، بیان 
کرد: در دیداری که دیروز با مراجع داشتیم، تمام مراجع و علما از 
جامعه پرســتاری قدردانی کردند و قدردانی آنها بسیار ارزشمند 
است، چراکه نشان دهنده این است که مراجع محترم از خدماتی 

که جامعه پرستاری به مردم ارائه می دهند، بسیار راضی هستند. 
وی افزود: برای حل مشکلات نظام سلامت، حجم زیادی از منابع 
لازم است تا کمبودهای بهداشتی و درمانی مردم به خصوص در 
مناطق محروم، رفع شــود. زیرا بســیاری از بیماران به دلیل عدم 
دسترسی به درمان مناسب دچار مشکل می شوند.عین اللهی گفت: 
انتظار ما از سازمان نظام پرستاری زیاد است، اما باید مشکلات را 
با همبستگی حل کنیم. برخی مشکلات داخل وزارتخانه است که 
با کمک دکتر عبادی در جهت رفع آنها تلاش می کنیم، اما برخی 
دیگر خارج از وزارت بهداشت است که سازمان نظام پرستاری 
می تواند در این زمینه بســیار کمک کننده باشد.وی درخصوص 
رسیدگی به مشکلات پرســتاران، ادامه داد: پیشنهاداتی که ارائه 
شــد ازجمله مرخصی تشویقی، حق پرســتاران است، اما هنوز 
بابت کرونا و پیک ششم خاطرمان آسوده نیست و باید درحالت 
آماده باش بمانیم. امیدوارم با انجام واکسیناســیون سراسری در 

ماه های آینده، در وضعیت بهتری قرار بگیریم. 
وزیر بهداشــت در ادامه درخصوص واکسیناسیون کرونا عنوان 
کرد: از دی ماه ۹۹ تا تیرماه سال جاری فقط 5 میلیون دُز واکسن 
تزریق شــده بود، و امروز به مرز ۷۲ میلیون دُز رسیدیم، یعنی در 
عرض دو ماه و نیم حدود ۶۷ میلیون دُز واکسن تزریق شده است 
و این توفیق به دلیل هماهنگی بین سازمان ها و بخش های مختلف 
کشور به دست آمد. وی در بخش دیگری از سخنانش بیان کرد: 
حرکت نظام های ســلامت در جهان به سمت بیمارستان نیست، 
بلکه به سمت درمان سرپایی است. بنابراین، نظام سلامت ما نیز 
باید همگام با کشورهای دیگر به ســمت مراقبت بیمار در منزل 
گرایش پیدا کند. اما متاســفانه در نظام بودجه ریزی کشــورمان 
بودجه را براســاس بستری شــدن بیمار روی تخت بیمارستانی 

درنظر می گیرند.

رییس کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی از 
اختصاص مبلغ ۲۱۰ میلیــون تومان به زلزله زدگان 
اســتان های چهارمحال و بختیاری و خوزســتان 
خبر داد و گفت: از ایــن مبلغ ۱5۰ میلیون تومان آن 
بلاعوض است و مابقی آن با ســود ۴ درصد با بازپرداخت ۲۰ 
ساله خواهد بود.به گزارش اقتصادسرآمد،  محمدرضا رضایی 
کوچی در توضیح نشست کمیســیون عمران مجلس شورای 
اســلامی به خبرنگاران گفت: در روزهای گذشته زلزله ای به 
بزرگی 5.۷ ریشتر در عمق ۱۰ کیلومتری استان های چهارمحال 
بختیاری و خوزستان و شهرستان کوهرنگ و مناطق روستایی 
و عشایری این استان رخ داد که سبب مشکلاتی برای آنان شد.

رییس کمیســیون عمران مجلس یازدهم افزود: در شــهرهای 
اندیکا و ایذه استان خوزســتان، هزار واحد و در استان چهار 
محال و بختیاری 5۰۰ واحد دچار مشــکل شــدند و امروز از 
دســتگاه های مربوط از جمله هلال احمر، اورژانس، مدیریت 

بحران کشور و بنیاد مسکن به کمیسیون دعوت به عمل آمد.
رضایی کوچی ادامه داد: مقرر شــد برای مــردم زلزله زده این 
روســتاها کانکس برای اســکان موقت آماده شود و همچنین 
همزمان بنیاد مسکن با شروع ساخت و ساز مشکلات مردم این 
مناطق را برطرف کند.وی با بیان اینکه مبلغ در نظر گرفته شده 
برای آسیب دیدگان زلزله ۲۱۰ میلیون تومان است، افزود: از این 
مبلغ  ۱5۰ میلیون تومان آن بلاعوض اســت و مابقی آن با سود 
۴ درصد با باز پرداخت ۲۰ ســاله خواهد بود.رییس کمیسیون 
عمران مجلس یازدهم ادامه داد: از آنجا که کشور آبستن حوادث 
غیرمترقبه اســت باید برای چنین بحران هایی آمادگی لازم را 
داشته باشد و خواسته کمیســیون عمران مجلس هم این است 
که جلسات سازمان مدیریت بحران کشــور به ریاست رییس 
جمهوری برگزار شــود.زلزله ای به بزرگی 5.۷ ریشتر ساعت 
۶ و ۹ دقیقه صبح دوشــنبه -دوازدهم مهرماه- مرز استان های 
چهارمحال و بختیاری و خوزستان، حوالی چلگرد را لرزاند و 
هیچ خسارت جانی نداشت. پس از ۱۰ روز از وقوع زلزله 5.۷ 
ریشتری شهرستان اندیکا، حجم خسارات در کنار حجم بالای 
محرومیت در کنار نبود راه های دسترسی راحت، تهیه همچنان 
تهیه برآورد صحیح از حجم خســارات و امداد رسانی کامل را 
سخت کرده است.علی رغم ورود مجموعه های امدادی جهادی 
به شهرستان اندیکا جهت کمک رسانی به زلزله زدگان ، وسعت 
منطقه زلزله زده و جاده های صعب العبور روســتاها کار امداد 

رسانی را با مشکل روبرو کرده هست.

رئیس مجلس شورای اسلامی با اشاره به علنی بوده 
روند بررســی طرح صیانت از حقوق کاربران در 
فضای مجازی ادامه داد: جمعی که در این کمیسیون 
قرار گرفته اند متخصصین این حوزه هستند. همه ذی نفعان این 
موضوع به کمیسیون دعوت شــوند و همه حرف های آن ها را 
بشنوند.به گزارش اقتصادســرآمد،محمد باقر قالیباف رئیس 
مجلس شــورای اسلامی در کمیســیون ویژه طرح حمایت از 
حقوق کاربــران در فضای مجازی با اشــاره به اهمیت فضای 
مجازی گفت: واقعیت این است که فضای حقیقی که امروز دارد 
زندگی مردم را شکل می دهد وارد فضای مجازی شده لذا همه 
ما باید این دقت و توجه را داشته باشیم که به عنوان نمایندگان 

مردم این فضا را برای زندگی بهتر فراهم کنیم.
قالیباف با اشاره به اســتفاده حوزه آموزش از فضای مجازی از 
مقطع مهدکودک تا تحصیلات تکمیلــی عنوان کرد: در حوزه 
کســب و کار نیز به همین شــکل بوده و اولویت کار با فضای 
مجازی در شــرایط کرونایی اســت به همین دلیل دقت ما در 

قانونگذاری در این حوزه بسیار مهم و حیاتی است.
رئیس مجلس شورای اسلامی با اشاره به اینکه امروز جوانان و 
نوجوانان ما با هر ســلیقه و گرایش، از آن جوانی که در فضای 
مجازی موسیقی کره ای را دنبال می کند تا آن جوان و نوجوانی 
که در همین فضا آموزش قــرآن و برنامه های دینی و مذهبی را 
پیگیری می کند، همه و همه با فضای مجازی ســر و کار دارند، 
اظهار داشــت: به همین دلیل باید در حوزه قانونگذاری به این 
مسائل توجه داشته باشیم.وی با بیان برخی جو سازی ها علیه این 
طرح تصریح کرد: قانون اساسی ظرفیت بسیار خوبی در اصل 
85 قانون اساسی پیش بینی کرده است. برای مسائل مهم و حیاتی 
که نیاز به کار کارشناسی بیشــتر دارد، قانون اساسی ظرفیتی را 
پیش بینی کرده تا از این طریق با کار کارشناسی و مطالعات بسیار 
طرحی بررسی و تصویب شود. متأسفانه جریان های تخریبی 
در این میان بــه راه افتاد که مجلس قصد دارد پشــت درهای 
بسته قانونگذاری کند؛ مگر می شود پشت درهای بسته یک از 
اصول قانون اساسی را اجرایی کرد.وی افزود: در قانون اساسی 
جلسات غیرعلنی نیز برای مجلس پیش بینی شده اما به دلیل این 
جوسازی ها باید عنوان کنم که امروز شاهد حضور بخش های 
مختلف کارشناســی مجلس از حوزه های فرهنگی، اقتصادی، 
امنیتی، صنعتی و آموزشی در این کمیسیون هستیم که هر یک 
متخصصین حوزه های خود بوده و من مطمئنم که این طرح با 

دقت و توجه شکل خواهد گرفت.

وزیر بهداشت: لزوم حرکت به سمت درمان بیمار در منزل 

باید برای پیک ششم در حال 
آماده باش بمانیم

ریس کمیسیون عمران مجلس اعلام کرد:

اختصاص 2۱۰ میلیون تومان برای 
جبران خسارت زلزله زدگان

قالیباف: دعوت از نخبگان فضای مجازی برای حضور در کمیسیون ویژه

 تمام مراحل رسیدگی به طرح صیانت 
از حقوق کاربران علنی است


